
Protokół Nr XLII/14
Sesji Rady Miejskiej 
w Kamiennej Górze

z dnia 26 marca 2014 roku
odbytej w sali witrażowej Urzędu Miasta

w Kamiennej Górze

Godzina rozpoczęcia Sesji 14.00, zakończenia 17.40

Obecnych na Sesji – 20 radnych - lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.

W Sesji uczestniczył Burmistrz Miasta – Pan Krzysztof Świątek
Obsługa radcowska – Radca Prawny Janusz Święcicki

Ad.1. Otwarcie Sesji

Sesję  otworzył  i  prowadził  Przewodniczący  Rady  Pan  Andrzej  Mankiewicz,  który  powitał
radnych Rady Miejskiej, Burmistrza Miasta, Starostę Powiatu Kamiennogórskiego,  pracowników
Urzędu Miasta, lokalne media oraz mieszkańców Kamiennej Góry.

      
Przewodniczący RM stwierdził, iż w Sesji uczestniczy 19 radnych na 21 ustawowego składu Rady,
co stanowi quorum, przy którym Rada Miejska może obradować i podejmować decyzje. 

Ad.2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad

Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie Sesji.
2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad.
3. Przyjęcie Protokołu z XLI Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze.

4. Wnioski i zapytania.
5. Informacja Burmistrza Kamiennej Góry o pracy między Sesjami.
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o pracy między Sesjami.
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Kamienna Góra w roku 2014.
8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego dla obszaru w rejonie ulicy Nadrzecznej w Kamiennej Górze.
9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  utworzenia  Rady  Seniorów  Miasta  Kamienna  Góra  oraz

nadania jej statutu.
10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  upoważnienia  Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy

Społecznej  w  Kamiennej  Górze  do  załatwiania  indywidualnych  spraw  z  zakresu
administracji publicznej w sprawach dotyczących zryczałtowanego dodatku energetycznego.

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału Miasta Kamienna Góra na stałe
obwody głosowania,  ustalenia  ich  numerów i  granic  oraz  siedzib  obwodowych  komisji
wyborczych.

12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  utworzenia  odrębnych  obwodów  głosowania  w  zakładach
opieki  zdrowotnej  dla  przeprowadzenia  głosowania  w  wyborach  posłów do  Parlamentu
Europejskiego.

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2014 rok.
14. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie Regulaminu
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utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Kamienna Góra.
15. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ogłoszenia  tekstu  jednolitego  uchwały  w  sprawie  wzoru

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

16. Sprawy różne.
17. Zamknięcie Sesji.

Nikt nie zgłosił wniosków dotyczących zmian w porządku obrad.

Ad.3. Przyjęcie protokołu z XLI Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze

Przewodniczący RM poinformował, iż protokół Nr XLI/14 z Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej
Górze z dnia 29 stycznia 2014 r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. Dodał, że nie
zostały do niego wniesione uwagi ani zastrzeżenia i zapytał, czy w chwili obecnej ktoś chciałby
takie zgłosić. Uwag ani zastrzeżeń nie zgłoszono.

Ad.4. Wnioski i zapytania

Radny Wiesław Sobiechowski:
1. Zwrócił  się  z  prośbą  o  przedstawienie  informacji  dotyczących  dalszych  działań  Urzędu

Miasta w sprawie budynku przy ul. Katowickiej 7a, po przeprowadzonej ekspertyzie oraz
wyjaśnienie, czy nieruchomość ta będzie remontowana, czy może wyburzana.

2. Zapytał,  jakie  zostały  poczynione  działania  w  celu  ograniczenia  prędkości  pojazdów
mechanicznych  poruszających  się  wzdłuż  ul.  Ks.  Bolka  I,  oprócz  propozycji
przedstawionych przez radnego na XLI Sesji Rady Miejskiej? 

3. Zwrócił się z prośbą o rozważenie możliwości wyremontowania systemem gospodarczym
odcinka  drogi  łączącej  ul.  Ks.  Bolka  I  z  ul.  Wałbrzyską.  Według  radnego,  ze  względu
na brak środków finansowych na przeprowadzenie w tym rejonie inwestycji, wystarczyłoby
obecnie  zniwelować  teren  tego  łącznika,  wynoszącego  ok.  100  m.,  w celu  wyrównania
powstałych dziur w nawierzchni ziemnej.

4. Zwrócił  się  z  prośbą  o rozważenie  możliwości  remontu  odcinka ok.  80 m.  nawierzchni
ul. Ptasiej, który powinien być wykonany przez Gminę Miejską, zgodnie z porozumieniem
zawartym  z  Gminą  Kamienna  Góra.  Według  radnego  odcinek  tej  drogi  mógłby  zostać
wykonany przez  pracowników interwencyjnych bądź  zatrudnionych  na  roboty publiczne
poprzez wyłożenie puzzli lub też kostki granitowej.

Radna Irena Plata:
1. Zwróciła  się  z  prośbą  o  interwencję  pracowników urzędu  w sprawie  bezpańskiego  psa,

dokuczającego  mieszkańcom  budynku  przy  ul.  M.  Fornalskiej  47.  Zdaniem  radnej
dotychczasowe prośby, zgłaszane przez mieszkańców do merytorycznego wydziału i Spółki
Mieszkaniowej, nie przyniosły żadnego rezultatu.

2. Poprosiła, aby zwrócić się z pismem do Komendanta Powiatowego Policji w Kamiennej
Górze  o  zwiększenie  patroli  funkcjonariuszy  policji  w  pobliżu  garaży  przy
ul. Jeleniogórskiej, za budynkiem sklepu Media Expert. Na tym terenie spotyka się liczna
młodzież nadużywająca alkoholu, przez co dochodzi do niebezpiecznych zdarzeń.

Radny Bogdan Murawski:
1. Zapytał,  czy w roku bieżącym będzie wykonywana systemem gospodarczym, w ramach

środków  własnych,  droga  od  tablicy  upamiętniającej  zmarłych  kościoła  ewangelicko-
augsburskiego do budynku mieszkalnego przy ul. Cichej 11?
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Radna Adrianna Gęborys:
1. Zapytała,  czy ze  względu na uszczuplony w bieżącym roku budżet  na promocję  miasta

istnieje  obawa  o  organizację  Dni  Kamiennej  Góry,  a  jeśli  nie,  to  czy  znany  jest  już
harmonogram występów? 

Radna Mariola Jaciuk:
1. Zapytała,  o  jaką  wysokość  środków  finansowych  występowała  Gmina  Miejska

w Kamiennej Górze na usuwanie skutków powodzi i ile ich ostatecznie otrzymała?
2. Zapytała,  kto  odpowiada  za  sytuację,  w  której  wspólnoty  mieszkaniowe  przechodzą

do nowego zarządcy z długami?
3. Zwróciła  się  prośbą  o  zapewnienie  środków  finansowych  na  pilne  wykonanie  kaplicy

na cmentarzu przy ul. Wałbrzyskiej  oraz zobligowanie odpowiednich służb komunalnych
do  zapewnienia  większego  porządku  i  czystości  na  terenie  dwóch  kamiennogórskich
nekropolii. 

4. Zapytała,  czy  powołany  przez  Burmistrza  Miasta  zespół  ds.  przeprowadzenia  reformy
kamiennogórskiej oświaty podjął już jakieś działania i decyzje?

5. Zapytała, czy powołany przez Burmistrza Miasta zespół ds. przeprowadzenia reorganizacji
Miejskiej Biblioteki Publicznej i Centrum Kultury podjął już jakieś działania i decyzje?

6. Zwróciła  się  prośbą  o  wygospodarowanie  z  budżetu  miasta  środków  finansowych  na
wykonanie nawierzchni drogi wzdłuż budynku mieszkalnego przy ul. Lipowej 5abc tak, aby
mieszkańcy tej części miasta nie ślizgali się w deszczowe dni po błocie.

7. Zwróciła  się  z  prośbą  o  zobligowanie  odpowiednich  służb  komunalnych  do  zwrócenia
większej uwagi przy sprzątaniu terenu parku przy ul. T. Kościuszki tak, aby nie polegało
ono wyłącznie na zbieraniu śmieci.

Radny Andrzej Jasiński:
1. Zwrócił  się z prośbą o rozważenie możliwości remontu nawierzchni drogi ul.  Parkowej,

gdzie do wykonania jest ok 300 m.
2. Zapytał,  jak  wygląda  harmonogram  prac  związanych  z  remontem  w  tym  roku  dachu

budynku Szkoły Podstawowej Nr 2, zgodnie z zapisami w budżecie miasta? 

Radna Zofia Kolat:
1. Zwróciła  się  z  ponowną  prośbą,  o  rozważenie  przez  Spółkę  Mieszkaniową  możliwości

rezygnacji  przez  rok  czasu  z  kwoty  w  wysokości  30  gr./m2,  która  jest  pobierana
za  zarządzanie,  i  przeznaczenie  tak  wygospodarowanej  sumy  na  rzecz  tych  wspólnot
mieszkaniowych, które podejmą uchwałę o pilnym remoncie dachu lub elewacji.

2. Wnioskowała  o  zobowiązanie  Prezesa  Spółki  Mieszkaniowej  do  podjęcia  starań  w celu
składania  wniosków  do  ministerstwa  o  pozyskanie  środków  zewnętrznych  na  remonty
kamienic.  Zdaniem radnej  Kamienna  Góra  spełnia  obecnie  wymagane  kryteria,  a  nowe
rozdanie unijne daje nam taką możliwość.

3. Zapytała, jakie konsekwencje wyciągnie Burmistrz Miasta w stosunku do Prezesa Spółki
Mieszkaniowej  z  uwagi  na  informację,  iż  w  Kamiennej  Górze  znajduje  się  w  zasobie
komunalnym 45 pustostanów? Według radnej sytuacja mieszkaniowa w mieście jest na tyle
trudna,  że  zarządca  nie  powinien  dopuścić  do  takiej  sytuacji  i  regularnie  informować
Burmistrza Miasta o powstawaniu w zasobie wolnych lokali mieszkalnych. Wyraziła przy
tym nadzieję,  iż  w  związku  z  zaistniałą  sytuacją  Burmistrz  Miasta  nie  złoży  do  Rady
Nadzorczej  wniosku  o  przyznanie  Prezesowi  Spółki  Mieszkaniowej  premii  rocznej
w wysokości dwóch pensji.

4. Wnioskowała  o  zobligowanie  Wiceprezesa  Zarządu  Spółki  Mieszkaniowej  do  odbycia
na  własny  koszt  szkolenia,  które  pozwoli  zdobyć  umiejętność  sporządzania  pism
i odpowiedzi na wnioski Stałych Komisji Rady Miejskiej. Zdaniem radnej odpowiedź, którą
otrzymała  Komisja  Spraw  Społecznych  od  Wiceprezesa  Zarządu  Spółki  Mieszkaniowej
urąga  wszelkim  normom  związanym  z  fachowym  przygotowywaniem  korespondencji
w urzędach i instytucjach. 
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5. Zapytała, dlaczego Burmistrz Miasta nie wyraził zgody, aby w posiedzeniu Komisji Spraw
Społecznych  uczestniczył  Prezes  Zarządu  Miejskiego  Przedsiębiorstwa  Wodociągów
i Kanalizacji, co wyraźnie kłóci się z zapisami § 13 Statutu?

6. Zwróciła się z prośbą, aby zobowiązać wykonawcę nasadzeń w parku przy Aleja Wojska
Polskiego do naprawy stanu faktycznego, w związku z nieprzyjęciem się 8 sztuk tui.

Radna Bogusława Krawiec:
1. Zapytała, kto zapłaci za wodę lejącą się dniami i nocami przez okres dwóch tygodni przy

ul.  Towarowej?  Mimo  zgłoszenia  przez  radną  tego  zdarzenia  do  wodociągów,  nikt  nie
zabezpieczył powyższego wycieku.

2. Zapytała,  kto jest  obciążany za zużytą  wodę pożarową,  którą gaszone są łąki  wypalane
regularnie wiosną?

3. Wnioskowała o wyjaśnienie sprawy opłaty abonamentowej  za wodomierz główny,  która
została  naliczona  wspólnotom  mieszkaniowym  na  terenie  miasta  zgodnie  z  przyjętymi
na 2013 rok taryfami za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków
oraz prośba o wyegzekwowanie rzetelnego rozliczenia wody, które zostało zdaniem radnej
błędnie przedstawione na fakturach przez zarządcę Spółkę Mieszkaniową. Według radnej
w budżecie  miasta  nie  ma  zabezpieczonych  środków finansowych  na  uiszczenie  opłaty
abonamentowej  za  wodomierze  główne.  Jej  zdaniem pieniądze  z  tej  opłaty  nie  zostaną
przeznaczone na inwestycje, a tylko na kominy płacowe w przedsiębiorstwie. 

Przewodniczący  RM poprosił  radną  B.  Krawiec,  aby  przed  wypowiadaniem  kategorycznych
osądów, sprawdzała dokładnie prawdziwość danych. Jego zdaniem zbyt pochopna ocena sytuacji
może przyczynić się do niesłusznych oskarżeń. 

Radna Małgorzata Krzyszkowska:
1. Zapytała,  kiedy  Miejskie  Przedsiębiorstwo  Wodociągów  i  Kanalizacji  rozpocznie  prace

ziemne  wzdłuż  ul.  T.  Kościuszki  w  zakresie  wymiany  infrastruktury  wodociągowo-
kanalizacyjnej? Pytanie, czy istnieją jakieś przyczyny, które wstrzymują przedsiębiorstwo
od rozpoczęcia powyższych inwestycji?

2. Zwróciła  się  z  prośbą  o  przedstawienie  danych  dotyczących  ewentualnego  kosztu
odtworzenia  przez  Gminę  Miejską  nawierzchni  wzdłuż  ul.  T.  Kościuszki,  w przypadku
gdyby Powiat Kamiennogórski zrezygnował z położenia asfaltu, po przeprowadzeniu prac
ziemnych przez MPWiK. 

3. Zapytała, jak dojedzie ciężki sprzęt wojskowy nad "Zalew" w związku z planowaną w tym
roku  podczas  majówki  inscenizacją  "bitwy  czołgów"?  Zdaniem  radnej  bezpośrednie
poruszanie  się  po  asfalcie  tak  ciężkiego  sprzętu  może  uszkodzić  nawierzchnię  nowo
wyremontowanych ulic Ks. Bolka I oraz Krzeszowskiej.

4. Wnioskowała o zwiększenie liczby punktów oświetlenia ulicznego w mieście, w związku
z  panującymi  ciemnościami  m.in.  przy  wjeździe  do  miasta  wzdłuż  ul.  S.  Okrzei
i  ul.  Słowiańskiej  oraz  rozważenie  możliwości  poprawy  nawierzchni  parkingu  przed
budynkiem byłego kina "Szarotka".  

5. Zapytała, czy park linowy na Górze Parkowej został już przejęty przez Miejskie Centrum
Kultury Fizycznej w Kamiennej Górze?

Radna Celina Róg:
1. Zapytała, czy zgodnie z zapisami art. 42 kodeksu pracy istnieje możliwość wypowiedzenia

Prezesowi  Spółki  Mieszkaniowej  obecnego  wynagrodzenia,  w  związku  z  pismem
Z-cy Burmistrza Miasta  z  dnia 27 lutego 2014 r.  W piśmie tym zwrócono się  z  prośbą
do  Komisji  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  o  zmianę  stanowiska  w  zakresie
opiniowanych  mieszkań  wskazywanych  do  zasiedlenia.  Według  radnej  Spółka
Mieszkaniowa  powinna  z  powodzeniem  przygotowywać  do  zasiedlenia  mieszkania
wyremontowane "pod klucz", skoro w roku ubiegłym możliwe było przeznaczenie 355 tys.
zł. na wynagrodzenie Prezesa i Wiceprezesa Spółki Mieszkaniowej. 
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Radna Mariola Jaciuk:
1. Zapytała,  czy  Urząd  Miasta  podjął  jakieś  starania  zmierzające  do  zmniejszenia  liczby

radnych w Kamiennej Górze z 21, na 15?
2. Zapytała, czy w spółkach kapitałowych z udziałem Gminy Miejskiej przyznano na wniosek

Burmistrza Kamiennej Góry nagrody dla prezesów zarządu, a jeśli tak to w jakiej kwocie?

Radny Wiesław Sobiechowski:
1. Zwrócił  się  z  prośbą  o zobligowanie  wykonawcy nasadzeń w parku przy Aleja  Wojska

Polskiego do wymiany uschniętych tui, które były na gwarancji.
2. Wyraził nadzieję, iż w obecnej kadencji Rady Miejskiej uda się podjąć na sesji uchwałę

w  sprawie  nadania  nowego  statutu  Gminy  Miejskiej  Kamienna  Góra.  Przypomniał
zgromadzonym,  iż  dwa  lata  temu  Rada  powołała  zespół  ds.  opracowania  powyższej
uchwały,  lecz jak do tej  pory nie  zostały przedstawione na sesji  konkretne efekty pracy
tegoż zespołu.

Ad.5. I  nformacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami  

Informację przedstawił Burmistrz Miasta Pan Krzysztof Świątek – zał. Nr 2 do protokołu.

Salę obrad opuścił radny B. Murawski (obecnych 19 radnych).

BM poinformował zgromadzonych, iż Powiat Kamiennogórski otrzymał w ostatnim czasie promesę
na remont  dróg zniszczonych  podczas  ubiegłorocznej  powodzi  w wysokości  4  mln.  zł.  Dodał,
iż kwota ta wystarczy jedynie na remont jednej z dwóch zaplanowanych do wykonania w 2014 roku
dróg, tzn.  albo odcinka drogi  Czadrów-Krzeszów lub ulicy T.  Kościuszki  w Kamiennej  Górze.
Zdaniem Burmistrza Miasta tak niska promesa przyczyniła się do powstania obawy o realizację
w  tym  roku  remontu  ul.  T.  Kościuszki.  Według  wcześniejszych  ustaleń  z  Powiatem
Kamiennogórskim,  nasza  jednostka  miała  w  ubiegłym  roku  przekazać  300  tys.  zł  na  remont
ul.  Krzeszowskiej  i  zabezpieczyć  na  ten  rok  pieniądze  na  remont  infrastruktury  wodno-
kanalizacyjnej wzdłuż ul. T. Kościuszki. My swoje założenia zrealizowaliśmy, lecz Zarząd Powiatu
podjął  ostatnio decyzję  o  zmianie  kolejności  remontu  dróg  i  ustalił,  iż  w pierwszej  kolejności
zostanie  wyremontowany  odcinek  Czadrów-Krzeszów.  Dodał  również  iż  ze  strony  Starostwa
Powiatowego  została  przedstawiona  propozycja,  aby  rozpocząć  remont  kanalizacji  wzdłuż
ul. T. Kościuszki bez zapewnienia, czy znajdą się pieniądze z promesy na położenie nawierzchni.
Podkreślił, że tylko zgranie w czasie robót i środków na kapitalny remont ulicy pozwoliłoby na
zakończenie inwestycji do końca roku. Okazało się również, że Powiat Kamiennogórski otrzymał
promesę,  które  starczyłaby  na  odcinek  drogi  o  170  m.  krótszy  niż  ul.  T.  Kościuszki.
Spowodowałoby to, że Powiat musiałby znaleźć w budżecie miasta dodatkową kwotę na remont
nawierzchni w granicach 300-500 tys. zł. Burmistrz przypomniał wszystkim, iż MPWiK rozpoczęło
nawet  prace  ziemne  wzdłuż  tej  ulicy,  ale  po  ostatniej  zmianie  stanowiska  Powiatu  i  braku
zapewnienia  odpowiednich  środków,   kazał  wstrzymać  dalsze  roboty.  Istnieje  obawa,
że po zakończeniu prac ziemnych wzdłuż tej ulicy w lipcu br. okaże się, iż Powiat nie otrzyma
środków z drugiej promesy a droga zostanie rozkopana do przyszłego roku do wiosny. Na takie
działanie  Burmistrz  Miasta  nie  wyraził  zgody.  Pomimo  kilku  ostatnich  spotkań  władz  miasta
i Powiatu Kamiennogórskiego, nie udało się rozwiać obaw i dojść do porozumienia.

Starosta Powiatu Kamiennogórskiego zapytała, czy mogłaby ustosunkować się w chwili obecnej
do stanowiska Burmistrza Miasta w sprawie remontu ul. T. Kościuszki w Kamiennej Górze?

Przewodniczący RM poinformował Starostę,  iż dyskusja  w sprawie remontu ul.  T.  Kościuszki
została  zaplanowana  w  sprawach  różnych,  aby  Rada  Miejska  w  pierwszej  kolejności  mogła
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zrealizować wcześniejsze punkty zaplanowane w porządku obrad.

Ad.6. Informacja   Przewodniczącego Rady Miejskiej o pracy Rady między Sesjami  

Informację przedstawił Wiceprzewodniczący RM  Pan  Henryk  Różański –  zał. Nr 3
do protokołu.

Przewodniczący RM poinformował radnych, iż przed realizacją następnych punktów w porządku
obrad udzieli  głosu Staroście Kamiennogórskiemu,  aby przedstawiła zgromadzonym stanowisko
Powiatu  Kamiennogórskiego  w  sprawie  remontu  ul.  T.  Kościuszki.  Dodał  przy  tym,  iż  temat
ten wraz z dyskusją zostanie zakończony w tym punkcie porządku obrad, aby nie wracać ponownie
do niego w sprawach różnych.

Rada Miejska w Kamiennej Górze jednogłośnie, tj. przy 19 głosach „za” zaakceptowała propozycję
Przewodniczącego Rady dotyczącą zmiany w porządku obrad.

Starosta Powiatu poinformowała zgromadzonych, iż w lutym br. Powiat Kamiennogórski otrzymał
największą  na  Dolnym  Śląsku  promesę  na  remont  dróg  lokalnych  w  kwocie  4  mln.  zł,
na wnioskowanych 11 mln. zł. Niestety taka kwota spowodowała, iż Powiat musiał zdecydować
o  ustaleniu  kolejności  realizowanych  zadań  inwestycyjnych,  które  ujęte  były  we  wniosku
o  promesę.  Do  najważniejszych  remontów  dróg  zaliczono wykonanie  drugiego  etapu  drogi
do  Krzeszowa  oraz  remont  ul.  T.  Kościuszki.  Przypomniała  przy  okazji,  iż  dla  Powiatu
Kamiennogórskiego sprawa remontu ul. T. Kościuszki była priorytetowa, a jednostka była gotowa
do wymiany nawierzchni rokrocznie od 2011 r. Niemniej jednak wciąż zwlekano z tym remontem,
z  uwagi  na  wcześniejszą  konieczność  wymiany  infrastruktury  podziemnej  wzdłuż  całej  ulicy.
Dwuletnie negocjacje władz powiatu i miasta przyniosły rezultaty w postaci ustalenia wspólnego
remontu  nawierzchni  ulicy  i  infrastruktury  podziemnej  w  roku  bieżącym.  Starosta  podkreśliła,
iż kwota przyznanej ostatnio promesy wymusiła na Zarządzie Powiatu podjęcie decyzji o ustaleniu
kolejności remontu dróg i konieczność rezygnacji z  jednoczesnego wykonania dwóch inwestycji.
Zarząd zadecydował ostatnio o wykonaniu w pierwszej kolejności drugiego etapu drogi na odcinku
Czadrów-Krzeszów. Do takiej  decyzji  przyczynił  się  m.in.  fakt,  iż  w roku ubiegłym Starostwo
wykonało  pierwszy  etap  remontu  drogi  do  Krzeszowa,  na  odcinku  od  skrzyżowania
z  ul.  Wałbrzyską  w  Kamiennej  Górze  do  miejscowości  Czadrów.  Poza  tym  drugi  odcinek
do Krzeszowa został w lecie sfrezowany ze względu zbyt dużą ilość dziur w nawierzchni, które
można by łatać. Kolejnym czynnikiem przemawiającym za ustaleniem takiej kolejności remontu
dwóch  dróg  była  decyzja  Sejmiku  Województwa  Dolnośląskiego,  zgodnie  z  którą  przyznano
dodatkowy  1  mln.  zł  na  wykonanie  tylko  i  wyłącznie  remontu  drogi  do  Krzeszowa.  Starosta
wstępnie oszacowała, że dzięki takiej pomocy sejmiku i promesie, Powiat Kamiennogórski będzie
mógł  zaoszczędzić  znaczną  część  środków  i  przeznaczyć  je  do  wykorzystania  na  remont
ul.  T.  Kościuszki,  jeszcze  przed  drugim  rozdaniem  promes.  Pieniądze  zostaną  zaoszczędzone
ponieważ droga do Krzeszowa jest mniej skomplikowana w remoncie, gdzie nie trzeba wykonywać
infrastruktury  podziemnej.  Kolejnym  czynnikiem  komplikującym  wykonanie  remontu
ul. T. Kościuszki w pierwszej kolejności była informacja z marca br., iż Wojewoda przy kwalifikacji
tej drogi do remontu z tytułu zniszczeń wywołanych przez powódź, podzielił ją na dwa odcinki,
tj.  na odcinek zakwalifikowany do  sfinansowania ze środków przeciwpowodziowych i  odrębny
odcinek 170 m. Taka informacja oznaczała, iż Powiat przed przystąpieniem do ogłoszenia przetargu
będzie  musiał  zabezpieczyć  dodatkowe  środki  w  budżecie  na  położenie  nawierzchni
ul. T. Kościuszki na odcinku 170 m. Starosta zapewniła zgromadzonych, iż Powiat Kamiennogórski
pozyska  brakujące  fundusze  i  zaproponowała,  aby  czas  potrzebny  na  zdobycie  dodatkowych
funduszy Gmina Miejska wykorzystała na realizację wymiany infrastruktury wodociągowej wzdłuż
ul.  T.  Kościuszki.  Na  zakończenie  podkreśliła,  że  Zarząd  Powiatu  przy  ograniczonej  promesie
musiał dokonać najbardziej racjonalnego, pod względem finansowym, wyboru.
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Radna M. Jaciuk zapytała:
1. Czy istnieje możliwość zawarcia porozumienia, które gwarantowałoby wspólne wykonanie

ul. T. Kościuszki, tj. infrastruktury kanalizacyjnej przez Gminę Miejską i nawierzchni przez
Powiat Kamiennogórski? 

2. Czy  istnieje  możliwość  wykonania  przez  Powiat  Kamiennogórski  nawierzchni  ul.  T.
Kościuszki,  bez  wcześniejszego  wykonania  przez  Gminę  Miejską  infrastruktury
kanalizacyjnej? 

3. Ile kosztowałoby Gminę Miejską odtworzenie zniszczonej nawierzchni?

Dodatkowo  radna  M.  Jaciuk zwróciła  się  z  prośbą  o  przedstawienie  zgromadzonym procesu
kwalifikacji  remontu  drogi  Czadrów-Krzeszów do  sfinansowania  ze  środków popowodziowych
w ramach promesy.

Starosta  Powiatu wyjaśniła,  iż  nie  miała  żadnego  wpływu  na komisję  wojewódzką,  która
zakwalifikowała drogę Czadrów-Krzeszów do realizacji z promesy na usuwanie skutków powodzi,
co miało miejsce w 2013 r. 

Starosta Powiatu odpowiedziała ponadto na pytania zadane przez radną, tj.:
1. Podczas spotkań z Burmistrzem Kamiennej Góry i Prezesem MPWiK zadeklarowano chęć

spisania  porozumienia,  w  którym  zostałaby  ujęta  klauzula  o  odstąpieniu  Powiatu
Kamiennogórskiego od dochodzenia roszczeń wobec Gminy Miejskiej,  w przypadku nie
uzyskania  środków na położenie nawierzchni  wzdłuż  ul.  T.  Kościuszki  i  zrezygnowanie
z konieczności jej odtwarzania przez Gminę Miejską. 

2. Istnieje teoretyczna możliwość zamiany kolejności, ale nie ma to żadnego sensu. Jedyną
słuszną kolejnością przy remoncie ul. T. Kościuszki jest wykonanie najpierw infrastruktury
wodociągowej, a dopiero potem położenie nawierzchni. 

3. Koszt odtworzenia rozkopanej części nawierzchni przez MPWiK wzdłuż ul. T. Kościuszki
to  kwota  ok.  100 tys.  zł.  Istnieje  tylko  obawa czy budżet  miasta  na  2014  rok  mógłby
udźwignąć taki ciężar finansowy.

BM wyraził  wątpliwość,  czy  istnieje  prawne  umocowanie  do spisania  porozumienia  w  takiej
formie, jaką zaproponowała Starosta Kamiennogórski. Przypomniał wszystkim, iż MPWiK mógłby
rozpocząć z dnia na dzień  wymianę infrastruktury podziemnej, lecz wyczekiwane jest ogłoszenie
przetargu przez  Powiat  Kamiennogórski.  Niemniej  jednak,  ze względu  na  zmienione priorytety
powiatu,  bez  pewności  przyznania  środków  finansowych  z  drugiej  promesy  na  remont
ul.  T.  Kościuszki,  rozmowy stoją w martwym punkcie.  Całe zamieszanie zostało spowodowane
zmianą  wcześniejszych  ustaleń  przez  Powiat  Kamiennogórski  i  niepewnością  co  do  zgarnia
w  czasie  terminów  potrzebnych  na  zrealizowanie  remontu.  Przyznał  również,  że  remont
nawierzchni  ul.  T.  Kościuszki  bez  wcześniejszej  wymiany  infrastruktury  podziemnej  nie  ma
najmniejszego  sensu.  Dodał,  iż  remont  ten  będzie  należało  dokładnie  wykonać,  aby  jedna
z głównych dróg w mieście wytrzymała przynajmniej na 10 lat

Radna  Z.  Kolat przypomniała  Staroście  Kamiennogórskiemu,  iż  tematyka  związana
z  koniecznością  kompleksowego  wykonania  nawierzchni  i  infrastruktury  podziemnej
ul.  T.  Kościuszki  była  szczegółowo  omawiana  już  w  ubiegłym  roku,  przy  okazji  spotkania
z  Członkiem  Zarządu  Jarosławem  Gęborysem,  przed  przyznaniem  300  tys.  zł  na  remont
ul.  Krzeszowskiej.  Podkreśliła  również,  że  najbardziej  logicznym jest  wydatkowanie  pieniędzy
na nawierzchnię tylko wtedy, gdy zrobiona zostanie infrastruktura podziemna.  

Radny A. Jasiński podkreślił, że wielu radnych Rady Miejskiej podejmując decyzję o przyznaniu
powiatowi 300 tys. zł. na remont ul. Krzeszowskiej, kierowało się stwierdzeniami Członka Zarządu
Jarosława  Gęborysa,  który  na  Sesji  Rady  Miejskiej  solennie  zapewniał  o  remoncie  drogi
ul.  T.  Kościuszki  w 2014 roku.  Zapytał  również,  czy Powiat  Kamiennogórski  może zaciągnąć
kredyt w banku komercyjnym, skoro nie posiada środków w budżecie na wykonanie 170 m. drogi
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niekwalifikowanego do sfinansowania z promesy? Radny poddał w wątpliwość wyliczenia Starosty
Kamiennogórskiego, dotyczące zaoszczędzonych środków z realizacji drogi na odcinku Czadrów-
Krzeszów  i  szacunkowego  kosztu  wykonania  170  m.  drogi  ul.  T.  Kościuszki.  Wyraził  obawę,
iż z posiadanych środków nie uda się Starostwu zrealizować obydwu inwestycji w tym roku i może
dojść do sytuacji, w której nawierzchnia drogi ul. T. Kościuszki zostanie rozkopana, a winą za ten
stan obarczą mieszkańcy miasto. 

Przewodniczący RM  przypomniał, iż do chwili obecnej nie zapadły jeszcze ostateczne decyzje
w Gminie Miejskiej, co do dyspozycji środków na ewentualny remont ul. T. Kościuszki, a takowe
podjął już Zarząd Powiatu i Rada Powiatu. Podkreślił, że obydwie jednostki samorządu od dwóch
lat  ustalały wspólne  wykonanie  ul.  T.  Kościuszki,  a  rozkopanie  przez  MPWiK dotychczasowej
nawierzchni dla wymiany infrastruktury podziemnej  z  mocy prawa zobowiąże przedsiębiorstwo
do odtworzenia uprzedniego stanu drogi. Zauważył przy tym, że na obecnej sesji nie uda się wymóc
niczego  na  Staroście,  gdyż  zapewne  nikt  nie  chciałby  niepewnymi  stwierdzeniami  złamać
dyscypliny  finansowej.  Jedyną  rzeczą,  która  pozostała  zgromadzonym,  jest  przekazanie  życzeń
Starostwu Powiatowemu uzyskania  pieniędzy z  drugiej  promesy  na  remont  ul.  T.  Kościuszki
i spięcia terminów  tak, aby MPWiK zdążyło z wykonaniem infrastruktury podziemnej, a Powiat
Kamiennogórski z nawierzchnią.  Nie zdziwiły go obawy poszczególnych radnych, gdyż ostatnie
komunikaty płynące z powiatu nie mogły Rady Miejskiej napawać optymizmem. Na zakończenie
zauważył,  że  jeśliby  od  początku  obydwie  jednostki  spisywały  porozumienia  w  tej  sprawie,
to obecnie ciężko byłoby wycofać się którejkolwiek ze stron. Tak zaś pozostaje zgromadzonym
tylko dyskusja, która przedłużając się mogłaby wręcz zaszkodzić dotychczasowym ustaleniom. 

Radna M.  Jaciuk  podkreśliła,  iż  Starosta  Kamiennogórski  dała  na  dzisiejszej  sesji  gwarancję
wykonania  obydwu  dróg  w  tym  roku.  Jej  zdaniem  tej  wersji  należałoby  się  trzymać,  bez
zastanawiania się nad kolejnością remontów. Złożyła również władzom obydwu jednostek życzenia
owocnej współpracy i dogrania terminów.

Radna M. Krzyszkowska  stwierdziła, że skoro Gmina Miejska przekazała MPWiK tak znaczne
środki  na  wymianę  infrastruktury  podziemnej  wzdłuż  ul.  T.  Kościuszki,  to  może  należałoby
rozważyć rozkopanie nawierzchni i wymianę sieci. Może takie działania Gminy Miejskiej bardziej
zmobilizowałyby Powiat Kamiennogórski do pozyskania środków na remont nawierzchni. Nasza
gmina  postawiła  by  wówczas  Starostwo  przed  faktem  dokonanym  i  oczekiwałaby  na  reakcję
ze strony Powiatu.

Starosta Powiatu  przypomniała, że na wspomniany wcześniej odcinek drogi o długości 170 m.
Starostwo  Powiatowe  będzie  poszukiwać  pieniędzy,  gdyż  jest  to  koszt  niekwalifikowany.
Przychodząc  na  Sesję  Rady  Miejskiej  miała  zamiar  przedstawić  argumenty,  które  przeważyły
za wykonaniem w pierwszej kolejności remontu drogi Czadrów-Krzeszów, a nie w celu ukazania
problemów finansowych Powiatu. Przypomniała, że decydujący wpływ miało to, do której drogi
Powiat Kamiennogórski jest w stanie przystąpić w chwili obecnej. Zaznaczyła, iż Powiat ogłosi
na  początku  kwietnia  przetarg  na  wykonanie  drogi  do  Krzeszowa,  co  przyniesie  wymierne
oszczędności  w  kwocie  zabezpieczonej  w  promesy  na  remont  dróg.  Przekonywała  również
zgromadzonych,  iż  MPWiK  powinno  ponownie  rozpocząć  wymianę  infrastruktury  podziemnej
wzdłuż ul. T. Kościuszki, aby w czasie gdy zostanie przyznana druga promesa Powiat mógł od razu
ogłaszać  przetarg  na  wykonanie  nawierzchni,  po  wykonanej  wymianie  sieci  wodociągowo-
kanalizacyjnej.  Przestrzegła również przed sytuacją,  jaka miała  miejsce przez wcześniejsze trzy
lata, kiedy nie udało się wspólnie wykonać remontu tej drogi.  

Przewodniczący RM przypomniał Staroście Powiatu, iż Rada Miejska podjęła taką decyzję w roku
ubiegłym.  Obecnie  wszystkim  zgromadzonym  na  sesji  zależy  na  potwierdzeniu  wykonania
nawierzchni przez Powiat Kamiennogórski i zapewnieniu o wykonaniu zadania w terminie.

Starosta Powiatu zapewniła, iż przekona Radę Powiatu Kamiennogórskiego do wyrażenia zgody
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dla  zarządu  o  sporządzenie  porozumienia  z  Gminą  Miejską,  w  którym  zostaną  ujęte  zapisy
o niewyciąganiu konsekwencji wobec MPWiK z tytułu naruszenia nawierzchni ul. T. Kościuszki
w celu wymiany infrastruktury podziemnej. 

BM  podkreślił,  iż Gmina Miejska będzie dopiero podejmować wiążące decyzje w maju br.,  już
po  ogłoszeniu  przetargu  na  drugi  etap  remontu  drogi  do  Krzeszowa w kwietniu  i  podzieleniu
drugiej  transzy  promesy.  Przypomniał  wszystkim,  że  jeśli  MPWiK  rozpocznie  wymianę
infrastruktury wodociągowo-kanalizacyjnej  wzdłuż  ul.  T.  Kościuszki,  to  będzie  musiało  bardzo
poważnie  rozkopać  nawierzchnię.  W  związku  z  czym  wyraził  obawę,  iż  nawierzchnia  ulicy
mogłaby zostać  rozkopana  na  wiele  miesięcy,  bez  gwarancji  Starostwa.  Podkreślił,  że  według
szacunkowych wyliczeń Gminy Miejskiej koszt odtworzenia nawierzchni wyniesie ok 300 tys. zł,
a  nie  jak  podawała  Starosta  Powiatu  100  tys.  zł.  Zaznaczył,  iż  po  otrzymaniu  porozumienia,
merytoryczni pracownicy będą analizowali zapisy pod względem prawnym. Nadmienił, iż nie ma
zastrzeżeń co do remontu drogi na odcinku Czadrów-Krzeszów, a jedynie do faktu, że od dłuższego
czasu  obydwa  samorządy  rozmawiały  wyłącznie  o  wspólnym  remoncie  ul.  T.  Kościuszki.
Stwierdził, iż remont ul. T. Kościuszki to bardzo poważna i droga inwestycja, więc każda jednostka
obecnie  pilnuje  własnego  interesu,  gdyż  zabrakło  pieniędzy z  promesy na  dodatkowe zadanie.
Zaznaczył, iż na chwilę obecną nie jest optymistą.

Starosta  Powiatu  ponownie  podkreśliła,  iż  w  pierwszej  kolejności  niezbędna  jest  wymiana
infrastruktury  podziemnej  wzdłuż  ul.  T.  Kościuszki.  Przypomniała,  że  Starostwo  Powiatowe
posiada  wykonaną  dokumentację  na  remont  ulicy  oraz  harmonogram  prac.  Niemniej  jednak
do  chwili  obecnej  Powiat  Kamiennogórski  nie  posiada  planu  wymiany  infrastruktury
wodociągowo-kanalizacyjnej  od MPWIK.  Wyjaśniła, iż głównym celem jej wizyty na dzisiejszej
sesji była chęć przekazania dokładnej informacji o kolejności remontu dróg powiatowych w 2014
roku,  tj.  w  kwietniu  rozpoczęcia  wymiany  nawierzchni  na  odcinku  Czadrów-Krzeszów,
a  w  czerwcu  położenia  nowej  nawierzchni  wzdłuż  ul.  T.  Kościuszki  w  Kamiennej  Górze.
Na  zakończenie  upewniła  zgromadzonych,  iż  Powiat  Kamiennogórski  zdąży  w  tym  roku
z położeniem nawierzchni wzdłuż omawianej ulicy.

Przewodniczący RM zamknął dyskusję dotyczącą remontu ul. T. Kościuszki w Kamiennej Górze
i zwrócił się z prośbą do radnych o wcześniejsze sygnalizowanie chęci omawiania na Sesji Rady
Miejskiej tak obszernych i burzliwych tematów.

Przewodniczący RM ogłosił 5 minut przerwy.

Ad.7.    Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Kamienna Góra w roku 2014

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału IOŚ Magdalena Bręśkiewicz.

Radna  B.  Krawiec  zapytała,  czy  po  podjęciu  niniejszej  uchwały  zostanie  ograniczona  liczba
bezpańskich  psów  biegających  po  mieście,  a  jeśli  tak  to  kiedy?  Stwierdziła  przy  tym,
iż  w  niektórych  częściach  Kamiennej  Góry  nie  jest  możliwe  bezpieczne  przejście  ulicą,  gdyż
gromadzą się tam stada bezpańskich psów, które zachowują się często bardzo agresywnie.

Nikt  nie  wniósł  więcej  uwag  ani  zapytań,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  RM zarządził
głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska w Kamiennej Górze jednogłośnie, tj. przy 19 głosach
„za”  podjęła  Uchwałę  Nr XLII/261/14 w sprawie  przyjęcia  programu opieki  nad  zwierzętami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Kamienna Góra w roku
2014 – zał. Nr 4 do protokołu.
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Ad.8.    Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  
przestrzennego dla obszaru w rejonie ulicy Nadrzecznej w Kamiennej Górze

Przewodniczący  RM  udzielił  głosu  Prezesowi  Przedsiębiorstwa  "Praxis"  Panu  Jerzemu
Wojciechowi Nowakowi, zgodnie z wnioskiem złożonym do Biura Rady w dniu dzisiejszym – zał.
Nr 5 do protokołu.

Pan Jerzy W. Nowak poinformował na wstępie, iż od 1997 r. jest właścicielem firmy i terenu przy
ul. Nadrzecznej 3 w Kamiennej Górze. Kupił tam ponad hektar gruntów, które były przeznaczone
pod działalność przemysłową. Przed inwestowaniem środków w ten teren upewniał się w Urzędzie
Miasta,  czy  są  one  odpowiednie  do  prowadzenia  działalności  przemysłowej.  Dodał  przy  tym,
że do dnia dzisiejszego zainwestował w ten teren kilkanaście milionów złotych i w najlepszym
okresie zatrudniał 250 osób. Przez cały okres działalności firmy odprowadził do budżetu miasta
1,5 mln. zł podatku, a do Skarbu Państwa rocznie wpłaca ok. 140 mln. zł podatku. Zapytał, czy
w miejscowym planie  zagospodarowania przestrzennego dla  obszaru  w rejonie  ul.  Nadrzecznej
może  zostać  zmienione  przeznaczenie  terenu,  na  którym  prowadzi  działalność  gospodarczą?
Wyjaśnił zgromadzonym, że taka  decyzja spowoduje konieczność zamknięcia przez niego firmy,
przeniesienia  działalności  do  innego  miasta  oraz  zwolnienia  100  pracujących  obecnie  osób.
Zaproponował również, aby Urząd Miasta po zmianie planu odkupił od niego teren, a z uzyskanych
środków on przeniesie firmę do Czech lub Niemiec. 

Przewodniczący  RM zapytał,  czy  zainteresowany  zgłaszał  wnioski  do  projektu  planu
zagospodarowania  przestrzennego tej  części  miasta?   Przypomniał,  iż  Rada Miejska  podejmuje
miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego i zmiany do planów również na wnioski osób
fizycznych. 

Pan Jerzy W. Nowak poinformował, iż dnia 30 lipca 2012 r. wysyłał do Przewodniczącego Rady
pismo  z  wnioskami  o  pozostawienie  planu  przestrzennego  obszaru  w  rejonie  ul.  Nadrzecznej
w niezmienionej  formie.  Nadmienił,  że  w całej  sprawie  poruszonej  przez  niego na  Sesji  Rady
Miejskiej chodzi o dwa różne aspekty. Po pierwsze, projekt nowego planu zagospodarowania terenu
ul.  Nadrzecznej  jest  wynikiem  wybudowania  koło  zakładu  przemysłowego  tzw.  "biurowca"
i  dążeniem  za  wszelką  cenę  jego  właściciela  do  zmiany  strefy  przemysłowej  na  mieszkalną.
Po  drugie  przypomniał wszystkim,  iż  teren  przeznaczony  w  nowym  planie  jako  mieszkalny,
to  miejsce  filii  obozu  Gross-Rosen.  Poddał  pod  rozwagę  późniejsze  konsekwencje  dzisiejszej
zmiany planu przestrzennego, zgodnie z którymi na placu apelowym gdzie wieszano w filii obozu
ludzi,  miałby  pozostać  biurowiec,  przekształcony  na  budynek  mieszkalny.  Wyraził  zdziwienie,
że w Kamiennej Górze pozwala się, aby mieszkańcy spali w miejscach, gdzie ongiś katowano ludzi.
Przy okazji przypomniał wszystkim, że swego czasu Urząd Miasta rozwalił bramę obozową i wieże
strażnicze filii obozu, a postawił tylko pamiątkową tabliczkę o miejscu kaźni. Poza tym stwierdził,
że  nikt  z  władz  nie  zlecił  badań  archeologicznych  miejsc,  gdzie  zalegają  szczątki  ludzkie.
Na zakończenie podkreślił, że jego zdaniem mieszkanie ludzi na takich terenach jest profanacją,
a wręcz nekrofilią. Dodał, że głównym celem osoby dążącej usilnie do zmiany planu tej części
miasta  jest zniechęcenie jego do prowadzenia przemysłu w tej części miasta i zamknięcia firmy
"Praxis". 

Przewodniczący  RM  wyjaśnił,  że  nikt  z  radnych  nie  posiadał  przed  sesją  takich  informacji,
o których wspomniał  Pan Nowak.  Zwrócił  się  również z zapytaniem, czy w takiej  sytuacji  nie
należałoby ponownie  omówić  powyższego projektu  uchwały na  posiedzeniach  Stałych Komisji
Rady Miejskiej?

BM złożył wniosek o wycofanie z porządku obrad XLII Sesji Rady Miejskiej powyższego projektu
uchwały, w związku z powstałymi wątpliwościami zgłoszonymi przez Pana Jerzego Nowaka.

Przewodniczący RM  poddał pod głosowanie wniosek BM o wycofanie z porządku obrad sesji
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projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
obszaru w rejonie ulicy Nadrzecznej w Kamiennej Górze,  w wyniku którego RM jednogłośnie,
tj. przy 19 głosach „za” wycofała niniejszy projekt.

Ad.9.    Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Rady Seniorów Miasta Kamienna Góra oraz  
nadania jej statutu

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Miasta Arkadiusz Wileński.

Radna B. Krawiec stwierdziła, iż w § 3 rozdział 1. niniejszego projektu uchwały powinna zostać
określona  konkretna  siedziba  Rady Seniorów i  nie  powinno ustalać  się  jej  ogólnie  na  "miasto
Kamienną  Górę".  Ponadto  poddała  w  wątpliwość  konieczność  powoływania  Rady  Seniorów
w bieżącej kadencji władz samorządowych, skoro w § 15 rozdział 6. projektu uchwały informuje
się,  że pierwsza kadencja Rady Seniorów będzie trwała do końca tej  kadencji  Rady Miejskiej,
a powoływani radni będzie się spotykać raz na kwartał. 

Radna  M.  Jaciuk  zapytała,  czym  będzie  różnić  się  Rada  Seniorów,  od  istniejących  już  od
dłuższego czasu w mieście takich instytucji jak Klub Seniora, czy Uniwersytet III Wieku, które
pomagają ludziom starszym? Wyraziła również pogląd, iż powołanie teraz Rady Seniorów mija się
z celem, gdyż pozwoliłoby się jedynie na dwa spotkania w kadencji nowym radnym. Zapytała także
o  to,  kto  wystąpił  z  inicjatywą  powołania  Rady Seniorów? Przedstawiła  również  pomysł,  aby
znaleźć w budżecie miasta środki, w podobnej wielkości do tych przekazywanych przez Powiat
Kamiennogórski i ZSZiO na rzecz Uniwersytetu II Wieku, w celu dofinansowania Klubu Seniora.
Stwierdziła,  iż  w mieście  nie  jest  potrzebne kolejne gremium doradcze ds.  seniorów, a  jedynie
lepsze dofinansowanie działających już instytucji. Na zakończenie dodała, że nie jest przeciwko
powoływaniu  tej  rady,  a  jedynie  przeciw  tworzeniu  jej  w  obecnej  kadencji  Rady  Miejskiej.
Ludziom  starszym  należałoby  według  radnej  zapewnić  możliwość  spotykania  się  w  bardziej
kulturalnych niż obecnie warunkach, bez konieczności tworzenia nowych ciał doradczych.

BM  stwierdził,  że  radna  zaprzeczyła  samej  sobie  w  przedstawianych  wypowiedziach.
Poinformował  zgromadzonych,  że  społeczeństwo  obywatelskie  na  zachodzie  coraz  częściej
przejmuje zadania samorządów, albo też jest łącznikiem w działaniach ludzi z samorządem. Dodał,
że skoro Prezydent Polski dał możliwość łączenia się grup seniorskich w ciała opiniodawcze dla
samorządów,  to  należałoby  się  tym  zająć  również  w  Kamiennej  Górze.  Poinformował
zgromadzonych,  że  po  wejściu  w  życie  nowelizacji  ustawy  o  samorządzie  gminnym  trzy
największe  kamiennogórskie  organizacje,  tj.  Klub  Seniora,  Uniwersytet  III  Wieku  i  Rodzinne
Ogrody Działkowe, zgłosiły się do niego o rozpoczęcie inicjatywy w tej sprawie. Wyrazili przy tym
oczekiwanie  podjęcia  w/w  działań  uchwałodawczych.  Na  zakończenie  podkreślił,  że  podjął
powyższe działania na wnioski organizacji zajmujących się sprawami osób starszych.

Przewodniczący RM przywołał do porządku radną M. Jaciuk, która chciała przerwać wypowiedź
Burmistrza Kamiennej Góry. 

BM wyjaśnił zgromadzonym, że czas utworzenia Rady Seniorów nie ma żadnego znaczenia, gdyż
niektóre z miast nie czekały nawet na nowelizację ustawy o samorządzie gminnym i tworzyły takie
rady zarządzeniami.  Przypomniał  również,  że od kilku  lat  działa  przy Burmistrzu Miasta  Rada
Sportu i  nikt  nie  robi  z  tego tytułu  problemu.  Jeśli  zaś  lokalne  środowiska  młodzieżowe będą
zainteresowane powołaniem swego ciała  opiniodawczego,  wówczas  zostaną podjęte  w  urzędzie
odpowiednie  działania.  Dodał,  że  Rada  Seniorów  nie  będzie  zabierała  nikomu  kompetencji,
a  siedzibą  może  być  zarówno  Urząd  Miasta,  jak  i  lokal którejś  z  organizacji  zajmującej  się
seniorami. Wyjaśnił radnej M. Jaciuk, że każdy pamięta o potrzebie remontu byłej „sali wesel”, lecz
jest to temat do dalszych dyskusji. Obecnie zaś Klub Seniora ma pomieszczenia w podziemiach
budynku  Centrum Kultury,  więc  nie  są  im potrzebne  dodatkowe środki  i  takich sygnałów nie
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zgłaszają do urzędu.  Stwierdził,  że  nie  powinno się  doszukiwać w utworzeniu  Rady Seniorów
żadnych  podtekstów.  Mieszkańcy sami  wyrazili  wolę  powołania  takiego  ciała  opiniodawczego,
które pozwoli im się bardziej zaangażować w sprawy samorządowe. Na zakończenie podkreślił,
że  pomysł  powołania  takiego  organu  mu  się  spodobał,  więc  złożył  Radzie  Miejskiej  projekt
uchwały do zaopiniowania. Natomiast jeśli Rada Miejska stwierdzi w głosowaniu, że ludzie starsi
nie powinni się zrzeszać w taką organizację, to podejmie odpowiednią decyzję w tym zakresie. 

Radna M.  Białecka-Polak  wyraziła  żal,  iż  przybyli  na  sesję  przedstawiciele  seniorów muszą
wysłuchiwać  tej  dyskusji  i  odnosić  wrażenie,  jakoby  Rada  Miejska  miała  wątpliwości,  co  do
powołania w Kamiennej Górze Rady Seniorów. Ponadto stwierdziła, iż ciało to nie zabierze nikomu
kompetencji, a jeśli jego radni będą chcieli się częściej spotykać niż raz na kwartał, to nikt im tego
nie zabroni. Poinformowała zgromadzonych, iż w większych miastach takie organy funkcjonowały
jeszcze  przed  zmianą ustawy  o  samorządzie  gminnym.  Dlatego  też,  w  celu  znalezienia  ram
prawnych dla funkcjonowania takich organów, 54 posłów Platformy Obywatelskiej złożyło projekt
zmiany w/w ustawy do Sejmu. Dodała również, że w Europie Zachodniej funkcjonuje nastawienie
na społeczeństwo obywatelskie i większy udział organizacji  wspomagających pracę samorządów.
Przypomniała przy tym, iż bardzo dobrze w ten temat wpisuje się propozycja radnej o sporządzeniu
projektu budżetu obywatelskiego – partycypacyjnego. Wyraziła również poparcie dla utworzenia
rady młodzieżowej, a aprobatę dla powołania Rady Seniorów w obecnej kadencji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący  RM  przypomniał  wszystkim,  że  w  seniorach  tkwi  siła  intelektualna  oraz
doświadczenie zawodowe. Poinformował zgromadzonych, że Uniwersytet III Wieku w Kamiennej
Górze  został  zaproszony  do  prac  dotyczących  utworzenia  rady  seniorów  przy  Marszałku
Województwa Dolnośląskiego. Kamiennogórski Uniwersytet reprezentować będzie Pani Apolonia
Lulek.  Nadmienił  przy  tym,  że  dzięki  jej  staraniom  KUTW  został  zaproszony  również
do stowarzyszenia się z międzynarodową organizacją uniwersytetów III wieku. 

Radna M. Jaciuk uściśliła swoje stanowisko podkreślając, iż nie jest przeciwko Radzie Seniorów.
Głównym  zamierzeniem  jej  wypowiedzi  było  zwrócenie  większej  uwagi  na  dofinansowanie
istniejących  już  w  Kamiennej  Górze  organizacji  zajmujących  się  seniorami,  tj.  Klubu Seniora,
a także pilnego wyremontowania „sali wesel”.

Radca prawny wyjaśnił, iż słowo „siedziba” nie powinno być utożsamiane z konkretnym adresem.
Siedziba to zawsze miejscowość, a utarło się w języku potocznym inaczej.

Sekretarz Miasta poinformował radną M. Jaciuk, iż na specjalistycznych komisjach trwają prace
nad utworzeniem karty wielodzietnej rodziny. Dodał, że najprawdopodobniej projekt uchwały w tej
sprawie zostanie przedstawiony radnym w maju br.

Nikt  nie  wniósł  więcej  uwag  ani  zapytań,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  RM zarządził
głosowanie,  w  wyniku  którego  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze  przy  18  głosach  „za”,
0  „przeciw”  i  1  głosie  „wstrzymującym  się”  podjęła  Uchwałę  Nr  XLII/262/14 w  sprawie
utworzenia  Rady  Seniorów  Miasta  Kamienna  Góra  oraz  nadania  jej  statutu  –  zał.  Nr  6
do protokołu.

Ad.10.    Podjęcie  uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy  
Społecznej w Kamiennej Górze do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji
publicznej w sprawach dotyczących zryczałtowanego dodatku energetycznego

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Miasta Arkadiusz Wileński.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.
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Przewodniczący  RM  stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze
jednogłośnie, tj. przy 19 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XLII/263/14 w sprawie upoważnienia
Dyrektora  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Kamiennej  Górze  do  załatwiania
indywidualnych  spraw  z  zakresu  administracji  publicznej  w  sprawach  dotyczących
zryczałtowanego dodatku energetycznego  – zał. Nr 7 do protokołu.

Ad.11.    Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału Miasta Kamienna Góra  
na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych komisji
wyborczych

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Miasta Arkadiusz Wileński.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący  RM  stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze
jednogłośnie,  tj.  przy 19  głosach  „za”  podjęła  Uchwałę  Nr XLII/264/14  zmieniającą  uchwałę
w sprawie podziału Miasta Kamienna Góra na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów
i granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych – zał. Nr 8 do protokołu.

Ad.12.   Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w zakładach  
opieki  zdrowotnej  dla  przeprowadzenia  głosowania  w  wyborach  posłów  do  Parlamentu
Europejskiego

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Miasta Arkadiusz Wileński.

Salę obrad opuściła radna M. Białecka-Polak (obecnych 18 radnych).

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący  RM  stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze
jednogłośnie,  tj.  przy 18 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr XLII/265/14  w sprawie  utworzenia
odrębnych obwodów głosowania w zakładach opieki zdrowotnej dla przeprowadzenia głosowania
w wyborach posłów do Parlamentu Europejskiego  – zał. Nr 9 do protokołu.

Ad.13.   Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2014 rok  

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta Iwona Pazgan.

Skarbnik  Miasta  poinformowała  zgromadzonych,  iż  dwie  Stałe  Komisje  Rady  Miejskiej,
tj.  Komisja  Regulaminowa  i  Komisja  Rewizyjna  pozytywnie  zaopiniowały  projekt  uchwały.
Komisja  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  zapoznała  się  jedynie z  projektem,  a  dwie
pozostałe  komisje,  tj.  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Komisja  Budżetu,  Strategii  i  Rozwoju
wnioskowały o zmianę do projektu, zgodnie z którą należałoby wykreślić propozycję przyznania
dotacji  na  rzecz  Komendy  Powiatowej  Policji  w  Kamiennej  Górze  z  tytułu  wprowadzenia
dodatkowych patroli  w okresie  letnim.  Nadmieniła  również,  że  Burmistrz  Kamiennej  Góry nie
wprowadził autopoprawki do projektu uchwały, dlatego odczytany został projekt pierwotny. 
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Radna  B.  Krawiec  zaproponowała  przegłosowanie  dwóch  wniosków  Stałych  Komisji  Rady
w pierwszej kolejności.

Radna M.  Białecka-Polak  wyjaśniła,  iż  Komisja  Budżetu,  Strategii  i  Rozwoju  uwarunkowała
poparcie uchwały w zamian za wykreślenie zapisów mówiących o przekazaniu dotacji na rzecz
Komendy Powiatowej  Policji  w Kamiennej  Górze.  Zdaniem radnej  jest  to  jednostka  i  zadanie
Powiatu Kamiennogórskiego, a nasz budżet jest i tak bardzo napięty. Można by rozważyć lepsze
spożytkowanie tych środków i przeznaczyć je np. na potrzeby seniorów. Ponadto podkreśliła, iż po
ubiegłorocznym dofinansowaniu  patroli  policji  przez  miasto,  trudno  było  odczuć  poprawę.  Na
zakończenie stwierdziła, że w przypadku nie wyrażenia zgody na zaproponowaną zmianę, będzie
głosowała przeciw.

Radny  W.  Sobiechowski  wyraził  zdziwienie  tym,  iż  w  roku  ubiegłym  Rada  Miejska  podjęła
uchwałę o przyznaniu środków finansowych na patrole ponadnormatywne, a same patrole dużo
wcześniej były już wykonane. Tak przynajmniej poinformowano radnych na Stałych Komisjach.

Radna C. Róg  poinformowała zgromadzonych, że rok temu przy podobnej uchwale Członkowie
Komisji  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  również,  jak  i  dziś  warunkowali  poparcie
uchwały  wówczas,  gdy  zostanie  przedstawione  szczegółowe  rozliczenie  patroli  z  rozbiciem
na poszczególnych funkcjonariuszy. 

BM zgodził się z wypowiedzią radnej, że w ubiegłym roku Policja miała niepotrzebnie wolną rękę
przy  dysponowaniu  środkami.  Wówczas  określone  zostały  jedynie  ramy działania,  ale  samych
patroli  na  ulicach  było  naprawdę  więcej.  Przy  obecnej  uchwale  już na  wstępie  zaznaczono
Komendantowi Policji, iż to Urząd Miasta wyznaczy obszary działania patroli dodatkowych.  Dla
takiego  działania  będzie  proponowane  spisanie  wcześniejszego  porozumienia.  Dodał  przy  tym,
że Urzędowi Miasta zależy bardziej na mandatowaniu wykroczeń związanych z wyprowadzaniem
psów. Natomiast Policji nie bardzo podoba się ten pomysł. Czas na określenie obszarów działania
dodatkowych  patroli  można  będzie  wykorzystać  na  sprecyzowane  potrzeb  wspólnie
z Kierownikiem Wydziału Infrastruktury Miejskiej  i  Ochrony Środowiska.  Zaznaczył  przy tym,
że po podjęciu w/w uchwały przez Radę Miejską,  środki  nie  zostaną natychmiastowo przelane
na konto Komendy Powiatowej Policji.  Dopiero po realizacji wyznaczonych zadań, środki będą
w transzach przekazywane. Na zakończenie przyznał również,  że wolałby aby Policja sprawnie
działała w ramach posiadanych środków. Niemniej jednak obecnie oczekuje się pomocy służbom
ze strony samorządów. 

Radna M. Białecka-Polak zapytała radcę prawnego, czy jest możliwość głosowania tylko części
uchwały,  aby wykluczyć  te  punkty i  zapisy dotyczące  Komendy Powiatowej  Policji?  Powstaje
bowiem dylemat, gdzie część radnych jest przeciw przekazywaniu 9600 zł na KPP, ale jednocześnie
ci sami radni są np. za przekazaniem 1 300 000 zł na remont ul. Ks. Bolka I. 

Radca prawny J. Święcicki wyjaśnił, iż uchwały budżetowe są bardzo specyficzne, gdyż zgodnie
z art. 60 ust. 4 ustawy o samorządzie gminnym, za realizację gospodarki finansowej odpowiada
Burmistrz Miasta. Jemu więc przysługuje wyłączne prawo zgłaszania zmian do budżetu miasta.
Dodał przy tym, iż zgodnie ze Statutem Gminy Miejskiej Kamienna Góra nie można traktować
wniosków Komisji Spraw Społecznych i Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju jako formalnych
w sytuacji, gdy wymagają one zgody autora projektu uchwały. Radni ponadto nie zgłosili żadnej
propozycji  własnego  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  miasta,  który  mógłby
przeanalizować Burmistrza Miasta przed sesją.  Na zakończenie podkreślił,  że§ 38 statutu mówi
o prawie zgłoszenia autopoprawek, a nie poprawek do projektu innego autora.

Przewodniczący RM przypomniał, że zgodnie z ustawą to Burmistrz Miasta odpowiada wyłącznie
za dyscyplinę finansową Gminy Miejskiej. 
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Skarbnik  Miasta  podkreśliła,  że  z  przepisów  ustaw  szczegółowych  wynika  jednoznacznie,
iż  głosowanie  jakiejkolwiek  zmiany  w  budżecie  musi  uzyskać  wcześniejszą  akceptację  wójta,
burmistrza  bądź  prezydenta  miasta.  Natomiast,  gdy  projektodawca  nie  wyraża  zgody
na  autopoprawkę,  wówczas  radzie  gminy  pozostaje  możliwość  głosowania  w  całości  „za”
lub „przeciw”.

Radny  W.  Sobiechowski  wyraził  zrozumienie  dla  wyjaśnień  przedmówców,  lecz  zarazem
oburzenie  faktem,  iż  zmusza  się  radnych  do  głosowania  za  czymś,  do  czego  nie  jest  się
przekonanym. Zasugerował, iż osoby z zewnątrz mogą mieć po takiej dyskusji przekonanie o tym,
że  za  podejmowanie  budżetu  odpowiedzialna  jest  Rada  Miejska,  a  Burmistrza  Miasta  tylko
realizuje go w ciągu roku. Według radnego Rada Miejska jest postawiona pod ścianą,  bo musi
podjąć uchwałę bez możliwości ingerowania w jej treść.

Przewodniczący RM podkreślił, że Rada Miejska wypowie się na temat uchwały w głosowaniu.
Poprosił  zgromadzonych,  aby  nie  wywoływać  atmosfery  i  wrażenia,  jakoby  każdy  radny  był
przeciwko przekazaniu pieniędzy dla Komendy Policji.  Osobiście wyraził  poparcie dla projektu
uchwały. 

Radny W. Sobiechowski  przyznał rację Przewodniczącemu Rady i przypomniał zgromadzonym,
że rok temu miała miejsce podobna sytuacja. Wówczas radni podjęli uchwałę o przekazaniu dotacji
dla Komendy Powiatowej Policji w Kamiennej Górze, lecz po rozliczeniu okazało się, że patrole
policji odbywały się dużo wcześniej niż przelane środki. 

Radna C. Róg przypomniała, że Burmistrz Miasta podkreślił w swej wypowiedzi fakt, iż środki nie
zostaną od razu przelane na konto KPP. Zdaniem radnej należałoby jednak określić najpierw na
komisjach obszary działania policji, a dopiero na następnej sesji podjąć zmiany w budżecie w tym
temacie. Wyraziła brak zrozumienia dla podjęcia zmian w budżecie na dzisiejszej sesji, skoro nikt
jeszcze nie określił celów, na jakie te środki zostaną spożytkowane. 

Przewodniczący  RM  wyjaśnił,  że  w  pierwszej  kolejności  należy  podjąć  uchwałę  o  zmianach
w budżecie,  aby  móc  określać  obszary  działania.  Zmieniając  kolejność  można  by stracić  dwa
miesiące na określanie obszarów, a potem nie podjąć i tak uchwały na sesji. 

Radna Z. Kolat nawiązała do wypowiedzi radcy prawnego i podkreśliła, iż zgodnie z § 38, lit. h)
statutu każdy radny  ma prawo zgłaszać w ciągu sesji wnioski o charakterze formalnym, których
przedmiotem  mogą  być  w  szczególności  zgłoszenie  autopoprawki  do  uchwał  lub  wycofanie
projektu uchwały z porządku. Zapytała przy tym, czy radny może więc zgłosić wniosek o zmianę
do projektu Burmistrza Miasta?

Przewodniczący RM wyjaśnił, że radni zgłosili wnioski o zmianę projektu uchwały, lecz Burmistrz
Miasta będący projektodawcą ich zwyczajnie nie uwzględnił. 

Radcy prawny  podkreślił, że słowo „autopoprawka”  szczegółowo wyjaśnia,  iż  tylko autor  może
wprowadzić zmiany do projektu.  Przypomniał  również,  że  zmiany w budżecie  są  szczególnym
rodzajem uchwały, o specjalnym trybie postępowania.

Radna Z.  Kolat  zasugerowała,  aby osoby odpowiedzialne  za  tworzenie  nowego statutu  miały
na uwadze zmianę tych zapisów, które budzą obecnie wiele niedomówień.

Radna  M.  Komorowska  przypomniała,  że  radni  znaleźli  w  obecnym  statucie  wiele  różnych
nieścisłości. Niestety powołana rok temu komisja do tej pory nie opracowała nowego dokumentu.
Ponadto podkreśliła, że w statutach innych miast figurują zapisy na podstawie których, każdy radny
ma  prawo  wnosić  uwagi  do  budżetu  czy  zmian  budżetu.  Jej  zdaniem nie  jest  demokratyczne
podejmowanie  uchwały,  kiedy  zmusza  się  radnych  do  uchwalenia  czego,  za  czym  nie  są
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przekonani. 

Przewodniczący RM  przypomniał radnym, że istnieje swoboda głosowania  i każdy kto się nie
zgadza z treścią uchwały może być „przeciw”.

Radna M. Krzyszkowska stwierdziła, że kłótnia o niewielkie pieniądze została wywołana brakiem
przeprowadzonych konsultacji z radnymi w zakresie wydatkowania pieniędzy, które wpłynęły do
kasy urzędu z ministerstwa. Zauważyła, że skoro trzy Stałe Komisje Rady Miejskiej w Kamiennej
Górze złożyły oficjalne wnioski o zmianę do projektu uchwały, to należałoby je rozpatrzyć. Takim
projektem stawia się radnych pod ścianą, gdyż wielu radnych jest np. za przeznaczeniem 1 300 000
zł na remont ul. Ks. Bolka I, dofinansowaniem żłobka miejskiego czy przedszkoli publicznych, lecz
zarazem jest  przeciw przeznaczaniu 9 600 zł  na dofinansowanie Komendy Powiatowej  Policji.
Niestety nie można głosować projektu w częściach, więc albo jest się całkowicie „przeciw”, lub
całkiem „za”. Zdaniem radnej, Burmistrz Miasta powinien pokazać, że liczy się ze zdaniem wielu
radnych i wycofać się z dofinansowania letnich patroli policji. Ponadto nadmieniła, że na chwilę
obecną nie mamy wiedzy ile środków jest potrzebne na patrole, skoro nie zostały określone obszary
działania.  Może należało by przekazać 96 000 zł,  a nie  9 600 zł.  Na zakończenie zwróciła  się
z ponowną prośbą o pochylenie się nad dwoma wnioskami pisemnymi komisji i ustnym KGKiM,
aby nie blokować innych ważnych spraw, które popierają wszyscy radni. Do lata jest jeszcze sporo
czasu na określenie w pierwszej kolejności obszarów działania, a następnie przekazanie środków
KPP.

Przewodniczący  RM  zapytał,  czy  Burmistrz  Kamiennej  Góry  jest  za  wycofaniem z  projektu
uchwały zapisów dotyczących dofinansowania Komendy Powiatowej Policji w kwocie 9 600 zł
i przeznaczeniem ich na dodatkowe patrole w okresie letnim?

BM nie wyraził zgody na wnioski radnych i nie wprowadził autopoprawki do projektu uchwały.

Nikt  nie  wniósł  więcej  uwag  ani  zapytań,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  RM zarządził
głosowanie,  w  wyniku  którego  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze  przy  10  głosach  „za”,
9 „przeciw” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła Uchwałę Nr XLII/266/14 w sprawie  zmian
w budżecie miasta Kamienna Góra na 2014 rok  – zał. Nr 10 do protokołu.

Ad.14.    Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ogłoszenia  tekstu  jednolitego  uchwały  w  sprawie  
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Kamienna Góra

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący RM.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania Rada Miejska w Kamiennej Górze przy
18 głosach „za”, 0 „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła  Uchwałę Nr XLII/267/14
w sprawie  ogłoszenia  tekstu  jednolitego  uchwały  w sprawie  Regulaminu  utrzymania  czystości
i porządku na terenie miasta Kamienna Góra  – zał. Nr 11 do protokołu.

Ad.15.    Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie wzoru  
deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący RM.

Radna B. Krawiec zapytała, czy w związku z przedstawionym projektem uchwały mieszkańcy
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miasta muszą wypełniać nowe deklaracje, czy jest to obowiązek dla nowo deklarujących się osób?
 
Kierownik Wydziału IOŚ wyjaśniła, iż na obecnej sesji podejmowany jest tekst jednolity uchwały,
więc nie zachodzi potrzeba zmiany deklaracji, a jedynie ujednolicenie przepisów.

Nikt  nie  wniósł  więcej  uwag  ani  zapytań,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  RM zarządził
głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska w Kamiennej Górze jednogłośnie, tj. przy 19 głosach
„za” podjęła Uchwałę Nr XLII/268/14 w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie
wzoru deklaracji  o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  –  zał. Nr 12
do protokołu.

Ad.16. Sprawy różne.

Radny W. Sobiechowski  stwierdził,  iż  w pierwszej  kolejności  powinien  zostać  przedstawiony
projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
obszaru w rejonie ul. Nadrzecznej w Kamiennej Górze, a następnie należało udzielić głosu Panu
Jerzemu Nowakowi.  Przez odwrócenie tej  kolejności, widzowie mogli być zdezorientowani, nie
wiedząc o czym dyskutowano. Zdaniem radnego, jeśli potencjalny inwestor zdecydował się kupić
teren przy ul. Nadrzecznej pod przemysł, to był pewny przeznaczenia terenu pod taką działalność.

Radny Wiesław Sobiechowski:
1. Zapytał,  czy  przed  rozpoczęciem  prac  ziemnych  na  terenie  filii  obozu  Gross-Rosen

w  Kamiennej  Górze  powiadamiano  archeologów  oraz  pracowników  Instytutu  Pamięci
Narodowej o takich planach? Zdaniem radnego obydwie instytucje powinny być wcześniej
informowane  o  podejmowanych  pracach  ziemnych   na  terenie,  gdzie  zalegają  szczątki
ludzkie lub istnieje jedynie podejrzenie na ten temat.

Radna Celina Róg:
1. Zapytała, czy ul. Ks. Bolka I mogą poruszać się ciężkie pojazdy przewożące towar i czy

nawierzchnia  jest  do  tego  przystosowana?  Jeśli  droga  ta  nie  jest  przystosowana
do znacznych obciążeń to, czy w najbliższym czasie zostanie przy tej ulicy zamontowane
specjalne oznakowanie pionowe informujące kierowców o dopuszczalnym tonażu aut?

2. Poinformowała  zgromadzonych,  iż  Ministerstwo  Pracy  i  Polityki  Społecznej  ogłasza
od kilku lat konkursy pn. ASUS, w których można starać się o przyznanie bardzo dużych
środków dla seniorów. O środki te mogą aplikować zarówno organizacje pozarządowe, jak
i jednostki samorządowe. Wyraziła przy tym zdziwienie, iż Kamienna Góra ma problemy
w  tej  dziedzinie,  a  osoby  zainteresowane  nie  wpadły  na  pomysł  skorzystania  z  tego
funduszu rządowego.

Radna Adrianna Gęborys:
1. Zapytała, czy istnieje możliwość wygospodarowania terenu przy filii  obozu Gross-Rosen

w Kamiennej Górze oraz ustawienia makiety ze zdjęciami będącej informacją dla turystów
i mieszkańców o miejscu pamięci narodowej? 

Radna Bogusława Krawiec:
1. Zwróciła się z prośbą o przedstawienie planu remontów zasobu komunalnego oraz planu

remontów budynków z udziałem wspólnot  mieszkaniowych na rok 2014, które pozwolą
Gminie Miejskiej na bieżąco regulować należności za wykonane remonty w zasobach i nie
doprowadzą ponownie do sytuacji, gdy gmina zostanie zmuszona do wydawania środków
finansowych na postępowania sądowe i komornicze.

2. Zapytała o przebieg dalszych prac związanych z ustawieniem toalet miejskich?

Radna  Z.  Kolat  stwierdziła,  iż  w  Kamiennej  Górze  najczystszym  miejscem  jest  psia  toaleta
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ustawiona w parku przy ul. Ogrodowej. Natomiast wszędzie indziej w mieście trzeba spacerować
zygzakiem, aby nie wdepnąć w psie odchody.

Radna Marianna Komorowska:
1. Zapytała, w jakim kierunku powinna zostać zrewidowana polityka lokalowa w mieście, tak

aby  nie  przybywało  pustych  lokali  handlowych?  Według  radnej  należałoby  rozważyć
możliwość ustalenia niższych cen przy sprzedaży bądź też obniżenia stawek za najem.

Radna M. Krzyszkowska:
1. Stwierdziła,  iż  na  chwilę  obecną  nie  można  wspominać  w  ogóle  o  żadnych  środkach

i wydatkowaniu pieniędzy z Aglomeracji Wałbrzyskiej. Przypomniała, iż na Dolnym Śląsku
funkcjonują  trzy  Aglomeracje,  tj.:  Wrocławska,  która  mając  ok.  800  tys.  mieszkańców
otrzyma  najprawdopodobniej  220  mln.  euro  do  dyspozycji,  Wałbrzyska  –  430  tys.
mieszkańców i proponowane do przyznania 170 mln. euro oraz Jeleniogórska – 210 tys.
mieszkańców  i  proponowane  100  mln  euro.  Na  chwilę  obecną  ustalane  są  dopiero
priorytety,  których  jest  kilkanaście.  Poza  tym  nie  należy,  zdaniem  radnej,  oszukiwać
mieszkańców i mówić, iż Kamienna Góra otrzyma bardzo duże środki finansowe.  Należy
pamiętać,  że  największym  sygnatariuszem  w  naszej  aglomeracji  jest  Wałbrzych,  który
zapewni  sobie  jak  najwięcej  środków.  Natomiast  przyszła  Rada Miejska  będzie  musiała
bardzo  dokładnie  rozważać,  jakie  kredyty  zaciągnąć,  aby  ich  przeznaczenie  na  wkład
własny przyniosło wymierne rezultaty.

2. Zaproponowała,  aby  radni  zapraszali  na  posiedzenia  Stałych  Komisji  Rady  Miejskiej
właściciela  firmy  Praxis  sp.  z  o.o.  w  celu  szczegółowego  omówienia  planu
zagospodarowania przestrzennego terenu w rejonie ul. Nadrzecznej oraz historii związanej
z rozburzeniem bramy wjazdowej filii obozu Gross-Rosen w Kamiennej Górze. Zdaniem
radnej teren ten został sprofanowany przez ówczesne władze miasta.

Sekretarz Miasta  wyjaśnił zgromadzonym, że brama wjazdowa i wieżyczki strażnicze należały
do  zabudowy  byłego  więzienia,  a  nie  filii  obozu  Gross-Rosen,  więc  podjęto  decyzję  o  ich
rozburzeniu. Teren obozu zaś był otoczony drutem kolczastym, a nie murem.  Na wniosek Pana
Jerzego Nowaka Urząd Miasta zlecił badanie autentyczności przez pracowników filii obozu Gross-
Rosen oraz dyrektora Muzeum w Rogoźnicy.  Po kontroli  zostały potwierdzone ustalenia  i  stan
faktyczny.   

Pan Jerzy Nowak zaprzeczył słowom Sekretarza Miasta i stwierdził, iż mija się on z prawdą. 

Przewodniczący  RM przerwał  wymianę  zdań  i  zwrócił  się  z  prośbą  do  Sekretarza  Miasta
o  zebranie  odpowiedniej  dokumentacji  w  celu  szczegółowego  jej  przedstawienia  i  omówienia
sprawy poruszonej przez Pana Nowaka na posiedzeniach Stałych Komisji Rady Miejskiej.

Radna Mariola Jaciuk:
1. Zapytała,  jakie  zadania  i  gdzie  wykonywali  mieszkańcy  miasta,  którzy  odpracowywali

zaległości czynszowe w Spółce Mieszkaniowej? Kto dbał o przestrzeganie przepisów BHP
w związku z ich pracą oraz w jakiej formule byli ci mieszkańcy zatrudnieni?

Radny  A.  Jasiński zwrócił  się  z  prośbą  do  Przewodniczącego  Rady,  aby  spraw  różnych  nie
przedłużać  na  zadawanie  przez  radnych  kolejnych  wniosków  i  zapytań,  a  także  z  propozycją
do  Burmistrza  Miasta  o  przedstawienie  stanowiska  dotyczącego  punktu  nr  4  porządku  obrad
"wnioski i zapytania". 

BM udzielił następujących wyjaśnień i odpowiedzi, tj.:
1. Zaproponował również, aby "wnioski i zapytania" były zadawane wyłącznie w punkcie nr 4

porządku  obrad,  ponieważ  daje  to  możliwość  przedstawienia  odpowiedzi  jeszcze  na  tej
samej sesji. Natomiast zadawanie ponowne pytań i wniosków w ostatnim punkcie "sprawy
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różne"  powoduje,  iż  odpowiedzi  nie  zostaną  przedstawione,  albo  też  będą  pobieżne
i niekompletne.

2. Poinformował  radnych,  iż  odpowiedź  na  większość  wniosków  i  zapytań  zostanie  przez
niego  przedstawiona,  zgodnie   z  zapisami  Statutu  Gminy  Miejskiej  Kamienna  Góra,
na  następnej  Sesji  Rady.  Na  pozostałą  część  wniosków  i  zapytań  zostanie  udzielona
odpowiedź pisemna.

3. Jak  obejmował  stanowisko  Burmistrza  Miasta  w 2006 r.,  to  w  poruszonym przez  Pana
Jerzego  Nowaka  rejonie  ul.  Nadrzecznej  nie  było  filii  obozu  Gross-Rosen,  a  jedynie
magazyny.  Taką  decyzję  podjęły  wcześniejsze  władze  miasta.  Zwrócił  się  z  prośbą
do radnych, aby nie insynuowali,  iż w powyższym miejscu brakuje jakiejkolwiek formy
pamięci  poległych  więźniów  obozu,  gdyż  w  miejscu  tym  ustawiona  została  tablica
pamiątkowa.

4. Zauważył, iż radna M. Krzyszkowska stara się na każdej sesji zdyskredytować wszystkie
informacje przedstawiane przez niego na temat Aglomeracji Wałbrzyskiej.  Podkreślił przy
tym,  że  przedstawiane  dane  i  wyliczenia  są  przemyślane  i  dokładne.  Zaprzeczył
stwierdzeniom,  iż  Kamienna Góra  już  np.  jutro  otrzyma ogromne środki  z  Aglomeracji
Wałbrzyskiej.   Cały czas trwają w tym temacie dyskusje, a w zamierzeniu jest  ukazanie
radnym i mieszkańcom miasta trudu jaki należy włożyć, aby te środki pozyskać. Przyznał
radnej rację, iż Wałbrzych jako lider Aglomeracji Wałbrzyskiej na pewno zyska najwięcej,
lecz przy okazji upewnił w tym, że każda z gmin członkowskich otrzyma znaczne środki.
Poinformował również, że nasza gmina ma już ustalone priorytety do realizacji w ramach
tych  środków,  jak  np.  rewitalizacja  zasobu  komunalnego  czy  wymiana  oświetlenia
miejskiego.  Obecnie  ciężko  pracują  poszczególni  pracownicy,  aby  mieć  wiedzę
w przyszłości ile środków dostaniemy do dyspozycji w ramach Aglomeracji, RPO i EWT.
W związku  z  powyższym  przypomniał,  iż  najważniejsze  teraz  było  oddłużenie  gminy,
aby mieć zdolność inwestycyjną i posiadać wkład własny na realizację większych zadań
w przyszłym roku. Na zakończenie zwrócił się z prośbą, aby w taki sposób interpretować
jego wypowiedzi dotyczące Aglomeracji Wałbrzyskiej.

Radna  M.  Krzyszkowska  wyjaśniła,  iż  nie  można  przedwcześnie  wspominać  o  pozyskanych
pieniądzach,  skoro  są  one  tylko  na  razie  wirtualne.  Poza  tym  dodała,  iż  wspomina  się
w wypowiedziach o spłacie zadłużeń, a nasza gmina nadal jest daleko w rankingach najbogatszych
gmin.  Poza tym nie można mówić w przypadku Kamiennej Góry o oszczędnościach w budżecie,
skoro  wydatki  nadal  mamy  spore.  Na  zakończenie  stwierdziła,  iż  wypowiedzi  o  przyszłości
inwestycji w mieście są nie do końca spójne.

Ad.17. Zamknięcie Sesji.

Po  wyczerpaniu  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady zamknął  XLII  Sesję  Rady  Miejskiej
w Kamiennej Górze w dniu 26 marca 2014 r.

Protokołował:
Arkadiusz Rymer  Przewodniczący RM           

         /-/ mgr Andrzej Mankiewicz   
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